
Östermalms stadsdelsförvaltning Protokoll 

Sida 1 (4) 

2015-10-09 

Socialtjänstavdelningen  

 

 

 

Östermalms stadsdelsförvaltning 

Socialtjänstavdelningen  

 

stockholm.se 

 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor – 
sammanträde 2015-10-08 

 

Justerat 2015-10-13 

Protokollet har justerats per mejl 

 

 

 

…………………                           ………………….. 

Anders Carlsson      Monica Billgren  

 

 

Närvarande 

 

Ordförande        Anders Carlsson  (RTP) 

 

Justerare Monica Billgren (FUB) 

 

Ledamöter        Anita Runesved (HSO/FHLIS) 

          Elisabeth Aguado (HSO/IFS) 

Carina Björklund (RSMH/ Carpe 

Diem) 

Jan Delvert (RTP)  

Frånvarande       Svante Norbäck (Hjärnkraft)  

           

Tjänstemän        Jan Rönnberg, avdelningschef 

        Sandra Lind, kommunikatör 

Sekreterare        Anne Menes 

 

Tidpunkt 

2015-10-08, kl. 14.30 – 16.00 

Plats: 

Lokal Värtan, Karlavägen 104 



 Protokoll 

Sida 2 (4)  

 

 

 

Protokoll från rådet för 
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§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes med ändring att minnesanteckningarna 

från tillgänglighetsvandringen flyttas upp till § 5, 

stadsdelsnämndens pågående ärenden blir § 6 och övriga frågor § 8.  

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare  

Monica Billgren utsågs att tillsammans med Anders Carlsson 

justera dagens protokoll.   

 

§ 4. Föregående protokoll 

Föregående protokoll från 2015-05-28 läggs till handlingarna.  

 

§ 5. Uppföljning av tillgänglighetsvandringen 10 september  

Sandra har sammanställt anteckningarna från rådets 

tillgänglighetsvandring som gjordes den 10 september i 

Fältöversten och området däromkring. Vi hade fått låna ögonbindlar 

och vita käppar från Synskadades riksförbund och en 

transportrullstol från äldreboendet Linnegården och vandringen 

utgick således från synnedsättning och rörelsehinder. Vi är alla 

överens om att vandringen var nyttig och lärorik men att den 

genererade en hel del frågor för vidare diskussion. Det beslutas att 

Anne gör en excelfil där åtgärderna läggs in som punkter samt 

datum när dessa har åtgärdats.  Därutöver bestämdes att Jan 

Rönnberg bevakar frågan om fasning av vägkanter. Elisabeth 

träffade Karin Kaiser från Rio-träffen utifrån gymmet i 

Tessinparken. Rio-träffen har gjort egna instruktioner för varje 

apparat för att bland annat minska skaderisken. Instruktionerna 

skulle behöva finnas vid varje apparat så som det gör vid många 

utomhusgym i staden. Hissen vid gångbron mellan Fältöversten och 

Tessinparken saknar en automatisk dörröppnare på utsidan, 

troligtvis är detta SL´s ansvar. Anne kontaktar SL angående detta. 

Eftersom många av punkterna på anteckningarna bland annat är 

Park- och miljöavdelningens ansvar, kommer de att bjudas in till ett 

funktionshindersråd.  

Sandra har även beställt hem broschyren ”Butik för alla” från 

Svensk Handel och Konsumentverket. Broschyren riktar sig bland 

annat till butiksägare och tar upp hur göra butiker och andra miljöer 

tillgängliga. Fältöversten har återkommande morgonmöten med 

sina handlare, rådet har bjudits in för att närvara vid ett sådant. 

Sandra och Anders kommer att göra detta. Diskussion om att vidga 

begreppet tillgänglighet till att även inkludera människor som inte 
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har en fysisk funktionsnedsättning. Ett förslag är att använda sig av 

personer i brukarorganisationer till nästa vandring. 

Tillgänglighetsfrågorna kommer att diskuteras fortlöpande på rådets 

sammanträden.  

Minnesanteckningarna bifogas protokollet.  

 

Jan D undrar om FH-ungdomar har bjudits in för att lämna 

synpunkter på upprustningen av ungdomsgården Humlan? Sandra 

berättar att man har gått ut i skolorna för att nå ungdomarna. Dock 

är det ett utvecklingsområde att hur nå FH-ungdomar. 

Förvaltningen har två representanter i ”Fritid för alla”, bland annat 

en biståndshandläggare från Stöd och service som bevakar FH-

frågor. Humlanhuset är tillgänglighetsanpassat.  

 

§ 6 Stadsdelsnämndens pågående ärende 

Anne berättade om tjänsteutlåtande ”Skillnadernas Stockholm”. Jan 

informerade om att just nu inväntar man budgeten, sedan drar 

arbetet med verksamhetsplanen igång.  

 

§ 7 Övriga frågor 

- Diskussion om förslag på vilka aktiviteter som ska in i 

verksamhetsplanen hinns inte med. Rådet kommer i stället att 

träffas enskilt 4 november för att arbeta fram förslag på aktiviteter 

och tar upp dessa på nästa FH-råd 12 november.  

 

- Carina Björklund, RSMH/Carpe Diem, har en fråga angående 

PRIO-medel. Hon undrar hur fördelningen av PRIO-medel går till 

och i vilken mån stadsdelsnämnden behöver samverka med 

intresse/brukarorganisationer för att få medel. Jan redogör för hur 

PRIO-tilldelningen går till. Regeringen beslutade 2012 om en 

handlingsplan, PRIO psykisk ohälsa- plan för riktade insatser inom 

området psykisk ohälsa 2012-2016. Mot bakgrund av detta har staten 

och SKL (Sveriges kommuner och landsting) ingått en 

överenskommelse om stödinsatser inom området psykisk ohälsa. Syftet 

med överenskommelsen är att uppmuntra, stärka och intensifiera 

landstingens och kommunernas utvecklingsarbete för personer med 

psykisk ohälsa. Stödet ges genom ekonomiska incitament och med den 

enskildes behov i centrum. Kommuner och landsting som uppfyller för 

respektive år fastställda grundkrav och prestationsmål får ta del av 

statsbidrag i form av PRIO-medel. Det är staden centralt, via 

socialnämnden, som erhåller PRIO-medel. Samverkan sker med 

brukar/intresseorganisationer via en referensgrupp som 

socialförvaltningen håller i. Det är socialförvaltningen i samråd med 

referensgruppen som beslutar hur mycket medel som ska fördelas till 

stadsdelsnämnderna. I ett par projekt som stadsdelsnämnden varit 
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involverade i har det varit i samarbete med intresseorganisationer. Nu 

finns också utlysta medel (totalt 2.0 mnkr) som är vikta till 

brukarorganisationer att söka. 

 

§ 8 Nästa möte   

Nästa sammanträde är 12 november. Då kommer vi få besök av 

Josef Elveskog som ska berätta om förvaltningens demokratiarbete.  

Ordföranden tackar för dagens möte. 

 

Bilaga  

Anteckningar från tillgänglighetsvandringen 10 september 2015  

 


